
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 17. května 2023 

 

 

Přítomni: O. Čakrt, O. Hrušák, H. Maxová, P. Piťhová, D. Smíšková, R. Škába, J. Zieg, J. Zuna, 

V. Blažek, O. Ferra, Š. Chytrý, M. Koblížek, C. Olson, M. Slámová, T. Stejskal, M. Uvíra 

 

Omluveni: J. Balko, L. Fila, M. Trojánek, Š. Veselý, T. Černá, M. Koblížek, C. Olson, V. Veselý  

 

Online: K. Angerová, J. Hurych 

 

Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., Mgr. J. Šmejcká, Ing. R. Zdrubecká, Dr. K. Fišer 

 

 

Program: 

1. Zahájení a uvítání hostů 

2. Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

3. Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 12. 4. 2023 

4. Návrh rozpočtu 2. LF UK pro rok 2023 

5. Žádost o schválení převodu 40 mil. Kč z Fondu provozních prostředků FPP do Fondu rozvoje 

investičního majetku FRIM 

6. Zprávy z komisí 

7. Zprávy z AS UK 

8. Různé 

 

 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

Zasedání zahájil prof. Zuna, místopředseda pedagogické komory AS 2. LF UK, přivítal senátory 

a hosty.  

 

2) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

Skrutátory byli určeni: doc. O. Čakrt, (pedagogická komora) a V. Blažek (studentská komora). 

 

Pan děkan představil senátorům přehled nemocnic, se kterými máme uzavřenou rámcovou 

smlouvu v oblasti výuky, dále přehled nemocnic, se kterými máme uzavřené memorandum o 

spolupráci v oblasti výuky a také přehled nemocnic, se kterými se memorandum o spolupráci 

připravuje. V diskuzi (prof. Zuna, prof. Škába, MUDr. Smíšková, M. Uvíra, MUDr. Stejskal, 

děkan) byla probrána motivace nemocnic ke spolupráci, vztah ke K40, k letním praxím atd. 

Dále pan děkan hovořil o novinkách v kampusu na Plzeňské, stěhování nábytku, zpřístupnění 

terasy s určitými podmínkami (zákaz kouření, vstup od-do), vítá nápady na oživení prostoru. 

Paní tajemnice doplnila, že se podařilo vyjednat a urychlit smlouvu mezi AV Gastro, kolejemi, 

univerzitou a námi o prodeji dotovaných jídel jako kdekoliv v menze, od 22.5 patrně ve 

zkušebním režimu, od 1. 10. již v plném provozu. V diskuzi (doc. Maxová, M. Slámová, Mgr. 

Šmejcká, V. Blažek, prof. Hrušák) se probrala možnost až 200 jídel denně, ale zatím je tam 

výrazně méně odběrů, na budově jsou především studenti 1. a 2. ročníku, panují obavy, aby se 

provozovateli provoz vyplatil. Dále se hovořilo o zpřístupnění terasy bez nutnosti dojít si pro 

klíče. 



Pan děkan dále informoval o tvorbě rozpočtu UK na rok 2024. Prof. Hrušák a MUDr. Trojánek 

jsou členy Ekonomické komise UK, budou mít další informace, prof. Hrušák komentoval 

podporu malých oborů. 

 

O. Ferru zajímalo, zda/jak bude po uzavření přihlášek naplněn obor Radiologický asistent, pan 

děkan přesná čísla neměl, ale sdělil, že dle jeho informací byl počet přihlášek uspokojivý. Dále 

O. Ferru zajímalo, zda dál běží program pro ukrajinské studenty, jak dopadl ten loňský. Pan 

děkan informoval, že prošlo asi 10 studentů, kolik se jich přihlásilo k přijímacímu řízení nemá 

informaci, zvláštní přijímací řízení není možné nyní uskutečnit z právních důvodu. 

 

 

3) Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 12. 4. 2023 

Prof. Zuna vyzval senátory k přednesení doplňků do zápisu, nikdo neměl připomínky.  

Zápis byl schválen tichým souhlasem. 

 

4) Návrh rozpočtu 2. LF UK pro rok 2023 

Paní tajemnice na podkladu zaslaném senátorům předem obhajuje návrh rozpočtu 2. LF UK, 

připomíná, že je vyrovnaný, byl projednán s Ekonomickou komisí AS 2. LF UK. Prof. Hrušák 

potvrzuje, nejvyšší položky jsou za mzdy a odvody, komise vše probrala po jednotlivých 

položkách, vyžádala si i další podklady, dále proběhla diskuze s Ing. Zdrubeckou, vedoucí 

ekonomického oddělení 2. LF UK (prof. Hrušák, V. Blažek, prof. Zuna, Dr. Fišer, Mgr. 

Šmejcká). 

 

Prof. Hrušák sdělil, že Ekonomická komise AS 2. LF UK doporučuje schválit rozpočet 2. LF 

UK pro rok 2023. 

 

V další diskuzi se rozebíral podíl stipendií, cestovného, odměn, snaha nezadlužit se atd. 

Detailně bude rozpočet rovněž rozepsán ve Výroční zprávě na webu. 

 

Hlasování:  pro  16  proti 0  zdržel se  0 

 

Návrh rozpočtu 2. LF UK pro rok 2023 byl AS 2. LF UK schválen. 

 

5) Žádost o schválení převodu 40 mil. Kč z Fondu provozních prostředků FPP do Fondu 

rozvoje investičního majetku FRIM 

Paní tajemnice objasňuje požadavek převodu 40 mil Kč z fondu do fondu, jde o technickou 

záležitost z důvodu plateb již započatých prací v souvislosti se stavbou multifunkční budovy, 

materiál byl předem rozeslán. 

Prof. Zuna vyzval k diskuzi, nikdo neměl doplňující dotazy. 

 

Hlasování:  pro  16  proti 0  zdržel se  0 

 

Žádost o schválení převodu 40 mil. Kč z Fondu provozních prostředků FPP do Fondu 

rozvoje investičního majetku FRIM byla AS 2. LF UK schválena. 

 

Následně ještě paní tajemnice na dotaz V. Blažka sdělila, že na multifunkční budovu bylo 

vydáno stavební povolení, BOZP, byl vybrán stavební dozor a vysoutěžen dodavatel 

demoličních prací. Po zbourání je třeba povolat archeology (budou pracovat cca ½ až ¾ roku), 

mezi tím bude vysoutěžen dodavatel stavby.  

 



6) Zprávy z komisí 

Pedagogická komise – doc. Čakrt sděluje, že se nyní komise zabývá anglickou částí ankety, 

chystá výstupy, zástupci komise měli schůzku s prof. Zámečníkem a předali mu minule 

schválený dokument „Doporučení Pedagogické komise AS 2. LF UK pro zlepšení výuky  

na základě analýzy studentské ankety 2021/22“. Dále pro nové akademické pracovníky bude 

platit povinné absolvování kurzu pedagogického minima, podařilo se získat finance. Dále se 

jedná o zvyšování kompetencí absolventů oboru všeobecného lékařství – především je tlak 

ministerstva na rozšíření kompetencí; studenti by raději chtěli zkvalitnit přípravu na stávající 

kompetence než jejich počet zvyšovat na úkor kvality a přenesení zodpovědnosti na absolventa, 

který ale dle jejich názoru nebude plně připraven. V diskuzi vystoupili MUDr. Smíšková, O. 

Ferra, prof. Hrušák, doc. Čakrt, doc. Maxová. 

  

Ekonomická komise- prof. Hrušák sdělil, že vše již bylo řečeno, komise se zabývala na jednání 

rozpočtem fakulty 

 

Legislativní komise – prof. Zuna sdělil, že se komise nesešla 

 

Sociální komise -  K. Angerová sdělila, že se komise nesešla, nadále trvá snaha o jednání 

s panem náměstkem MUDr. Holcátem. 

 

Komise pro komunikaci – O. Ferra sdělil, že se komise zabývá i nadále klubem ALUMNI, dále 

spolupracují s redakční radou. 

 

 

7. Zprávy z AS UK 

Prof. Škába referoval a shrnul průběh jednání AS UK 28. 4. 2023.  

 

8. Různé 

O. Ferra informoval o iniciativě, která vzhledem k urgenci proběhla mezi senátory emailem -

studijní komise AS UK projednává v současné době návrh Řádu pro zajišťování zpětné vazby, 

předkládaný rektorátem. Jedná se o dokument, který by měl nastavovat, jakým způsobem by měl 

na univerzitě probíhat dotazníkový sběr dat, jaká data je přípustné sbírat a jakým způsobem. O. 

Ferra žádal senátory o vyjádření k zaslanému materiálu, o to, zda podpoříme vyjádření Právnické 

fakulty UK, že dokument má příliš mnoho problémů a proto ho doporučuje stáhnout a 

komplexně přepracovat. Toto proběhlo, následně bylo na Legislativní komisi UK zasláno 

vyjádření. Nyní formálně žádá o přímé hlasování. V následné diskuzi M. Uvíra informoval, že 

mezi studentskými senátory UK nebude podpora daného materiálu, kritizuje ho více fakult. 

 

Hlasování:  pro  13  proti 1  zdržel se  0 

 

Senát 2. LF UK formálně schválil zaslání neformálního stanoviska AS 2. LF UK – ve věci 

Řádu pro zajišťování zpětné vazby od uchazečů, studentů a absolventů UK se AS 2. LF UK 

připojuje ke stanovisku Právnické fakulty UK ze dne 10. května 2023. 

 

Prof. Škába informoval, že nebude na dalším zasedání AS 2. LF UK, dohodnuto, že referovat o 

zasedání AS UK bude M. Uvíra.  

 

Prof. Zuna informoval, že byla vypsána VŘ, vyzval senátory, aby se zúčastnili za AS 2. LF UK, 

dále bude upřesněno a předána informace na děkanát 2. LF UK.  

 

Paní tajemnice žádá o informaci, zda je nutné mít v prostoru před děkanátem 2. LF UK nástěnku, 

prostor se modernizuje, byla namontována velkoplošná obrazovka, materiály by mohly být 

prezentovány přes dotykovou obrazovku. Prof. Zuna přislíbil, že sdělí, zda je z právního hlediska 

toto možné. 

 

 



 

Další termín zasedání AS 2. LF UK bude 7. 6. 2023. 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 

 


